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Český svaz chovatelů 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy 

Tel. 284 683 437, 284 684 147                                                                         fax 284 681451 

e-mail: kralici@cschdz.cz 

IČO: 00443204                    bank.spojení:KB, Praha 8,           č. ú. 635- 081/100 
 

 

Zápis č. 2/2009 

 

ze schůze Ústřední odborné komise chovatelů králíků konané dne 21. června 

2009 v chovatelském areálu ZO ČSCH Sedlčany od 10:00 hodin. 

 
Přítomni: př. Ing. Josef Blokeš, Dana Caithamlová, Stanislav Kulanda, MVDr. Miloslav Martinec, Petr Sirotek, 

  Jindřich Šíp, Ing. Josef Zadina, Josef Vilhelm 

Za RK: př. Jindřich Snítilý 

Omluven: př. Herbert Zens 

 

Program schůze: 1) Zahájení 

  2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 

  3) Příprava a zajištění CVMK 2009 v Lysé nad Labem 

  4) Příprava VII. mezinárodního školení posuzovatelů králíků 

  5) Projednání otázek spojených se zakrslými teddy králíky 

  6) Příprava školení, přijímacích a závěrečných zkoušek adeptů 

  7) Různé 

  8) Závěr 

 

ad 1) Zahájení  Schůzi zahájil přivítáním přítomných  předseda ÚOK chovatelů králíků  Petr Sirotek  v zasedací 

místnosti ZO ČSCH Sedlčany. 

 

ad 2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK  

 Kontrolu usnesení z minulé schůze provedl tajemník komise př. Josef Vilhelm. Konstatoval, že jedním 

z úkolů byla příprava smlouvy s Výstavištěm  Lysá nad Labem. Seznámil účastníky jednání s obsahem smlouvy. 

Smlouva je již podepsána majitelem a ředitelem Výstavištěm Lysá nad Labem, tak i předsedy ÚOK chovatelů 

králíků a drůbeže. Dalším úkolem bylo zveřejnění datumu  školení posuzovatelů králíků na rok 2010 v časopise 

a na webu v dostatečném předstihu tak, aby byla zajištěna tradičně velmi dobrá účast na školení. Tento úkol byl 

splněn, bude v příštím čísle časopise Chovatel. Zástupci ÚOK chovatelů králíků se zúčastnili jednodenní  I. 

výstavy zakrslých teddy králíků a ustavující schůze tohoto nového klubu. Tajemník seznamuje z obsahem dopisu 

př. Dorůžkovi ohledně registrace králíků přes CPKK. Př. Jindřich Šíp a MVDr. Miloslav Martinec prostudují  

zásady pro přidělování dotací, na příští schůzi podají zprávu. Bylo konstatováno zveřejnění nových orientačních 

cen králíků. Odpověď na dopis př. Černé z Broumova ohledně vystavování českých luštičů na Evropské výstavě 

v Nitře, provedl Ing. Josef Zadina. 

Usnesení 2/2: ÚOK vzala na vědomí 

 

ad 3) Příprava a zajištění CVMK 2009 v Lysé nad Labem  

 Byla sestavena přihláška na tuto výstavu. Distribuce přihlášek začala již na Valné hromadě ČSCH, 

která se konala dne 30. května 2009 ve Vozovně Kobylisy prostřednictvím delegátů okresů a krajů. Je také 

k dispozici ve svazovém časopise Chovatel č. 7/2009, tak i na webových stránkách Svazu. Přihlášky byly také 

rozeslány spolu s další poštou na jednotlivé kluby. V přípravě na tuto výstavu, se zvažuje možnost uspořádání 

odborných přednášek pro návštěvníky. Přednášející Ing. Josef Zadina a MVDr. Miloslav Martinec, případně 

další odborníci. Na CVMK připravit doprovodné programy pro děti a mládež. Připravuje se i králičí hop. Bude 

projednáno na výstavním výboru, který se uskuteční dne 1. července 2009 v Lysé nad Labem. Této schůze se 

zúčastní předseda ÚOK př. Petr Sirotek a tajemník komise. 

Usnesení 2/3: Dle požadavků výstavního výboru zajistit témata a přednášející. Přípravit doprovodný program  

pro děti a mládež na CVMK, včetně králičího hopu. Za přípravu doprovodného programu zodpovídají př. Dana 

Caithamlová a Jindřich Šíp. 

 

ad 4)  Příprava VII. mezinárodního školení posuzovatelů králíků 
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 Ing. Josef Blokeš seznámil s průběhem VI. mezinárodního školení posuzovatelů králíků, které se 

uskutečnilo ve dnech 8. – 10. května tohoto roku ve Seekirchenu nedaleko Salcburku v Rakousku. Z České 

republiky se mimo Ing. Josefa Blokeše tohoto školení ještě zúčastnili př. Charvát, Kulanda, Caithamlová. 

Seznamuje s plemeny, která se školila /především skupina rexů/. Čtenáře časopisu Chovatel s tímto seznámil 

v č.7/2009. Předal jmenný seznam a doklady o zaplacení  nákladů se školením  spojených. Po diskusi bylo  

navrženo a schváleno proplacení účastnických poplatků a nákladů na dopravu. V závěrečné části samotného 

školení se hledal pořadatel následujícího ročníku. Vzhledem k tomu, že většina zemí, které jsou schopné tuto 

akci na odpovídající úrovni zajistit, svou pořadatelskou úlohu již splnila, bylo nabídnuto našimi zástupci příštího 

mezinárodního školení v České republice. Tento návrh byl jednohlasně přijat. VII. mezinárodní školení 

posuzovatelů se bude konat v termínu  9. – 11. 4. 2010 ve středním Povltaví, na programu budou česká národní 

plemena a stříbřití králíci. Předseda  ÚOK navrhuje některá místa konání . Upřesnění místa a výše účastnického 

poplatku bude oznámeno po prohlídce těchto míst a po pečlivém zvážení jednotlivých nabídek. Bylo jednáno o 

programu a samotné organizaci mezinárodního školení. Rozpočtem a  způsobem financování se ÚOK chovatelů 

králíků bude zabývat na svojí další letošní schůzi. Snahou  je, aby komise měla kontrolu nad všemi účty, které 

budou s touto akcí souviset. Samozřejmostí je veškerá propagace Svazu. 

Usnesení 2/4: Proplacení účastnických poplatků a nákladů na dopravu na VI. mezinárodní školení posuzovatelů 

králíků v Rakousku. Vybrat místo konání VII. mezinárodního školení v roce 2010 v České republice. 

 

ad5) Projednání otázek spojených se zakrslými teddy králíky 

  Přítel Jindřich Šíp informoval o výstavě těchto králíků v České Lípě, kde byl osloven ohledně 

posouzení  těchto králíků. Vystavené králíky bodově nehodnotil, ale jen slovně vyjádřil možnost doporučení do 

dalšího chovu. Předseda ÚOK Petr Sirotek připomněl, že v tomto klubu jsou dva směry. Jeden, který se chce 

v budoucnu zabývat dalším dlouhodobým šlechtěním dle pokynů ÚOK v rámci novošlechtění, kde se zvířata 

budou registrovat a posuzovat, druhý směr je skupina chovatelů bez koordinace šlechtění, kdy na výstavách 

budou řazeni samostatně bez posuzování. Způsob hodnocení druhé skupiny je záležitostí klubu a  pořadetelů 

výstav. Chovatelé, kteří se nebudou zabývat dalším šlechtěním, a budou řízeni pouze klubem a jejich králíci 

budou tvořit na výstavách samostatnou expozici. Používaná zkratka bude ZTd – Zakrslý Teddy, ZBTd – Zakrslý 

Beran Teddy.  

Usnesení 2/5: Tajemník bude informovat klub Zakrslých Teddy králíků ohledně posuzování a řazení na 

výstavách. 

 

ad 6) Příprava školení, přijímací a závěrečné zkoušky adeptů 

 Předseda sboru posuzovatelů králíků Ing. Josef Zadina seznamuje přítomné s datem a místem konání. 

Školení, přijímací a závěrečné zkoušky na posuzovatele králíků se uskuteční  10. října 2009 ve Střední 

zemědělské škole v Čáslavi. Pozvánku a přesný program obdrží všichni pozvaní. 

Usnesení 2/6: Tajemník rozešle pozvánky na školení, přijímací a závěrečné zkoušky na posuzovatele králíků. 

  

ad 7) Různé 

a) Tajemník poukázal na špatný přístup některých okresů a klubů při odesílání výkazu o celoroční 

registraci. Poplatky za registraci králíků ve výši 1,50 Kč za jednoho králíka do rozpočtu ÚV ČSCH, který byl 

schválen již v roce 2002, nejsou odváděny ve správné výši. ÚOK se touto připomínkou vážně zabývala. Pokud 

by nedošlo k urychlené nápravě ze strany okresů a klubů, bude se tímto komise zabývat. Jedno z řešeních, které 

se nabízejí je zveřejnění ve svazovém časopisu Chovatel, neposuzování králíků z problémových okresů a klubů 

na vrcholových výstavách. 

b) Předseda komise Petr Sirotek navrhuje stanovit předběžné termíny pro konání schůzí v letošním roce. 

Dle rozhodnutí se další schůze uskuteční  9. září 2009 v Lysé nad Labem a 5. prosince 2009 v Brně. V nutných 

případech může být svolána i další mimořádná schůze. 

 

c) Př. Ing. Josef Blokeš tlumočil přání klubů uspořádat samostatné setkání klubů chovatelů králíků a 

Ústřední odborné komise. Zdůraznil, že je potřeba zlepšit spolupráci, najít společně řešení, které by vedlo ke 

zlepšení práce i v klubech. Dále hovořil prezentaci jednotlivých klubů chovatelů králíků. 

 

d) Př. Petr Sirotek navrhuje stanovit termín konání Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů 

králíků v roce 2010, v dostatečném předstihu tak, aby byla zajištěna tradičně již dobrá účast delegátů. Termín byl 

stanoven na 27. 3. 2010 ve velké zasedací místnosti Sekretariátu ÚV ČSCH. 

 

e) Př. MVDr. Miloslav Martinec navrhuje zpracovat (na začátek příštího registračního ročníku) zpřesnění 

pravidel pro vedení registrace národních plemen králíků v CPKK v zájmu funkčnosti GZ. 
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f) Př. Jindřich Šíp tlumočí dotaz chovatelů králíků strakáčů ohledně zařazení do dotačního titulu chovatele  

jiných barevných rázu. V současnosti je zařazen jen barevný ráz černý. Další dotaz z klubu chovatelů strakáčů je 

ohledně  zakrslých strakáčů a jejich registrace.  

 

g) Př. MVDr. Miloslav Martinec – informuje o připravovaném  semináři na ČZU v Praze, který se bude na 

téma: ,, Nové směry v chovu králíků “. Připravuje se na den 11. listopadu 2009, přesné místo konání a samotný 

program bude upřesněn. Seminář je vhodný i pro propagaci ČSCH. Komise doporučuje propagaci časopisu 

Chovatel, umístění panelů. Byly navrženy odborné přednášky Ing. Josefa  Zadiny, MVDr. Miloslava Martince.   

 

h) Př. MVDr. Miloslav Martinec navrhuje možnost, při splnění podmínek započítávat výsledky na EV v 

Nitře při uznávání P chovů na roky 2010 – 2011. Chovatelé poukazují i na termín, kdy jsou některé samice již 

zařazené v chovu. Mnohdy se koná ještě i některá speciální výstava, kde se členové klubů chtějí co nejlépe 

prezentovat. Přítomní poukázali na rozdílnost a způsob posuzování. Bylo navrženo a schváleno dát chovatelům 

možnost, při ocenění 95 bodů na EV v Nitře, započítat pro splnění podmínek ( chovatel má vystavit 8 králíků) 

jako uznávací řízení pro P-chovy.  

 

ch) Př. Dana Caithamlová navrhuje zjistit jak budou probíhat platby klecného a poplatků na EV v Nitře. 

 

i) Př. Ing. Josef Blokeš podává zprávu ze zasedání EE, které proběhlo ve dnech  24. května 2009. 

Informoval o konání EV 9. prosince 2012 v Lipsku, v roce 2015 ve francouzských Métách, a v roce 2018 se o 

pořadatelství uchází Polská republika.V králíkářské sekci proběhlo zhodnocení mezinárodního školení 

v Rakousku a potvrzeno konání příštího v České republice. Představení nových svazů Polsko, které bylo přijato. 

Další svaz, který se ucházel o členství byl z oblasti severní Itálie, který nezískal potřebnou 3/4 podporu. 

Připravuje se vydání vzorníku pro posuzování na evropských výstavách v roce 2011 nákladem asi 2500 výtisků. 

Příští rok by se začaly soustřeďovat objednávky. Ve svém dalším vystoupení seznamuje se jmenováním 

mezinárodní jury pro EV v Nitře, kde jedním z členů je př. Herbert Zens. Seznámil s konáním velkých 

králíkářských výstav v letošním roce v Evropě, se způsoby adeptské lhůty na posuzovatele králíků. 

 

j) Př. Petr Sirotek vyzval všechny přítomné ke psaní článků do svazového časopisu Chovatel. 

 

k) Př. Miloslav Martinec a Ing. Josef Blokeš připomněli, že by bylo dobré učinit dotaz ze strany ÚOK na 

výši honorářů autorům článků ve svazovém časopise Chovatel. 

 

Usnesení:  

2/7a Tajemník vyzve dopisem okresy a kluby, které nemají v pořádku výkazy o registraci králíků a 

zaplacené poplatky v plné výši. Na příštím zasedání komise podá zprávu. Bude navrženo další řešení. 

2/7 b  Tajemník rozešle pozvánky na schůze ÚOK chovatelů králíků, které se budou v letošním roce 

konat  

2/7 c ÚOK se na své další schůzi bude zabývat možností uspořádání samostatné setkání klubů chovatelů 

králíků a Ústřední odborné komise.  

2/7 d  Ústřední konference odbornosti chovatelů králíků se uskuteční 27. 3. 2010 ve velké zasedací 

místnosti Sekretariátu ÚV ČSCH.  

2/7 e MVDr. Miloslav Martinec a Jindřich Šíp prostudují pravidla a povinnosti chovatelů genetických 

zdrojů králíků navrhnou doplnění, které by vedlo ke zlepšení funkčnosti.GZ. 

2/7 f  Bylo rozhodnuto, že registrace zakrslých strakáčů je možná jen přes Klub chovatelů zakrslých 

králíků. Tajemník bude o rozhodnutí komise informovat Klub chovatelů králíků českých strakáčů.   

2/7 g  Schválená prezentace na semináři na ČZU v Praze 11. listopadu 2009.  

2/7 h Při splnění ocenění  95 bodů na EV v Nitře, započítávat tyto výsledky do uznávacího řízení pro P-

chovy.  

2/7 ch V příštích číslech časopisu zveřejnit způsob vybírání poplatků na EV.  

2/7 i ÚOK bere na vědomí zprávu Ing. Josefa Blokeše ze zasedání EE.  

         2/7 j Trvalý úkol pro všechny členy ÚOK chovatelů králíků, psát články do svazového měsíčníku.  

2/7 k Tajemník   učiní  dotaz  v redakci časopisu Chovatel na  určování výše honoráře autorům článků. 

 

ad 8) Závěr    

 Protože nikdo s přítomných již neměl žádnou připomínku do jednání, předseda ÚOK př. Petr Sirotek 

poděkoval za připomínky , účast a schůzi ve 14.3O hodin ukončil s přáním hezké cesty domů. 

 

            Petr Sirotek, v. r. 

Zapsal: Josef Vilhelm       předseda ÚOK chovatelů králíků  


